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GE og teams

Deltagere
Bestyrelsesmedlemmer
Christian Keldsen, Karsten Lyberth-Klausen (Sekretariatschef), Jens Peter Pars, Erik Nørskov, John Rør Nielsen, Lars Løvendahl

Mødereferat

1. Godkendelse af dagsorden

Godkendt

Erik Nørskov

2. Opfølgning på referat fra sidste møde

ABA og DBI ligger under Bolig og infrastruktur v/Janus Køster.
Janus har givet udtryk for at det er de til enhver tid gældende regler i Danmark der er gældende i Grønland.
EJN og KLK tager en snak med Janus Køster om det sjal være de til enhver tid gældende DBI ´er eller hvilke regler der
skal følges. Rådgiverne skal deltage i mødet.
Bygningsreglementet kommer ultimo 2022.

 Udkast til referat til BU 25.05.21.docx

Erik Nørskov

3. Arbejdsmiljøuddannelser

Vil KTI arbejde på at få godkendt instruktører til arbejdsmiljøfaglige uddannelser

KTI kan ikke få lov til at gennemføre den lovpligtige arbejdsmiljøuddannelser i uddannelserne. KLK tager det op i
Arbejdsmiljørådet.

Kan AT udpege en person som KTI kan køre korrespondance.

KTI er positive overfor at se på mulighederne for at få uddannet godkendte instruktører.

KLK vender tilbage til KTI

Møde i Sisimiut KTI skal være ultimo.

Karsten Lyberth-Klausen

4. Autorisation

Der skal udfærdiges et skriv til Pele Broberg

Kvalitetsløft
Krav til uddannelsesniveau
Kvalitetssystem
Vandkvalitet - udførende er der ikke krav til kvalitet
Mindre fejl i udførelsen af opgaverne
For at undgå ulykker i de små familiehuse
Overgang de gamle fortsætter der stilles nye krav til n y virksomheder.
Mail fra Nukissiorfiit skal vedlægges/noget fra KTI/ tage en snak med Janus Køster

Karsten Lyberth-Klausen
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5. Orientering fra medlemmerne

EJN AB 18/ABR 18 Havde orienteringsmøde med henblik på afklaring af hvor vi står i forhold til implementere AB 18.

EJN sidder i arbejdet med kommissorium arbejder ifm. nedgradering af Narsarsuaq, bruges som datacenter,
marinen/Nato; algeprojekt, vandkraft.

LAL det går fint i Sisimiut. Forbrændingsanlæggene.

JPP - Pakhusleje pga. manglende sejlads. Hoteller er fyldt op.

Der er gang i den  Nuuk.
Det er svært at skaffe arbejdskraft.

6. Pause

7. Orientering fra sekretariatet

Vedlagte Bekendtgørelse om smiley-ordning

Høring af bekendtgørelse om flourholdige stoffer

Lov om arbejdsmiljø i høring

Inatsisartut

Nedsættelse af selskabsskatten til 20%

Beslutning om ophævelse af RAL monopol

Arvelov mv.

Parisaftalen

Overenskomstområdet

8. Uddannelse og arbejdskraft

Ansøgere ude fra men de kan ikke få kollegieplads i Nuuk
Ilulissat begynder der også at være problemer med kollegiepladser.

Fast track ordningen. 
Sender link til arbejdskraftundersøgelsen.

Er der noget evaluering af standarden af uddannelserne. Det er der ikke.
EJN ønsker en evaluering af pensum på uddannelserne.
Lærekvaliteten er ikke god nok. Det skyldes måske aflønning af lærerne.

Vi skal have løftet kvaliteten på uddannelserne, så de færdiguddannede bliver bedre.
Er det muligt at holde fællesmøde med bygningshåndværkerne.

Karsten Lyberth-Klausen

9. Bestyrelsesmødet den 23.-24. marts

kort gennemgang af dagsordenen. 
GE-strategi 2025
Årsrapport
Mødestruktur
Mangel på arbejdskraft sende link til rapporten.

Karsten Lyberth-Klausen

10. Eventuelt

Målsætninger for udvalgets arbejde de næste 2 år

Brancheudvalget har følgende målsætninger for dets virksomhed:
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Uddannelse/kompetenceudvikling herunder lærlinge – lærepladser. Hvordan kan vi sikre den nødvendige
arbejdskraft i fremtiden.

Arbejde med implementering af nyt regelsæt for projektering og byggerier (AB 18, ABR 18 ABT 18 og simpel
AB18), herunder regler for ABA-anlæg/dbi-anvisninger samt arbejdsmiljøfaglige uddannelser herunder Køl/frys-
anlæg.

Bæredygtigt byggeri.

Hvordan gør vi os lækre overfor nyetablerede virksomheder/ iværksættere.
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